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Referat af møde i Grønt Råd den 22. januar 2020 
 
Afbud:  Rudolf og Ib 
John Eriksen er formands vikar for Claus M. ved mødet. 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 

2. Biodiversitet i kommunen, hvordan forbedrer vi den? 
- Hvor og hvordan skal der sættes ind.  
- Dialog med naturgruppen i §17 stk. 4 udvalget? 

 
MNTU ønsker input til forbedring af biodiversitet langs vejen. 
1 Der har været drøftet muligheden for at lægge blomsterløg på 
udvalgte steder. 
2 Der er mulighed for at udså blomsterfrø på nogle stræk 
3 Fremme den naturlige vegetation ved at slå områderne af og 
fjerne materialet. 
 

- Grønt råd ønsker at fremme den naturlige plante-
vækst.  
Start med at finde de værdifulde grøftekanter, og 
hjælp dem så godt som muligt. Efter §17 stk. 4 er 
kommet med deres udmeldinger, bør der laves en 
samlet plan. 

 
 
§17 stk. 4 udvalget forventes at afslutte arbejdet sidst i februar 
og have dialogmøde med byrådet.  
Herefter forventes/håbes det at byrådet vil arbejde videre med 
udvalgets anbefalinger, der både er på specifikke og overordnet 
niveu. 
Kunne Grønt Råd være tilhører til udvalgets dialogmøde med 
byrådet, eller skulle §17 stk. 4 besøge Grønt Råd til næste mø-
de og fremlægge? (Søren undersøger muligheder) 
 
Mulighed for at få Kerteminde Kommune certificeret som biven-
lig kommune. Ejnar har efterfølgende sendt dette link. 
https://www.biavl.dk/bivenlig/kommune/bivenligkommune/ 
 
Der bær være  opmærksomhed på, at man ikke laver noget 
med enårige urter, som fjernes hvert år. Det ser pænt ud, 
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Side 2 af 5 fremmer ikke insekternes muligheder hvis området omlægges 
efter et år. 
 
DN har et projekt for at fremme sommerfuglene, projektet går 
ud på at finde græsplæner hvor der kan udlægges dele med 
urter. Projektet gælder både for private, kommuner og virksom-
heder. https://www.dn.dk/vi-arbejder-for/biodiversitet/flere-
sommerfugle-i-haven/  
 
Som reglerne er nu, skal der i landbruget braklægges en vis del 
af jorden. Der er meget skrappe krav for hvornår disse arealer 
skal klippes. Disse krav om slåning passer ikke nødvendigvis 
godt med insekter. Datoerne kunne med fordel for insekterne 
ændres. 
NST er tovholder på LIFE Natureman, dette projekt kan måske 
være med til at skubbe datoerne for slåning af brakarealer til 
fordel for insektlivet. Problematikken bringes videre af Jakob 
Harrekilde. (punkt til næste møde) 
 

3. Sybergland. 
- Hvad sker der nu? 

Der er gang i sikring af brinken, dette projekt er ca. halvt fær-
digt. Desuden skal opbygning af fuleøerne i gang, lige nu er der 
store udfordringer med meget vand i området. 
 

- Hvad er planerne for den kommende periode? 
Inden for dette år ønskes et muldtoilet ved shelterne, samt 
etablering af to fugleskjul/platforme. 
 
Drøftelse af løse hunde i Sybergland. 
Hvordan ser det ud med hundeskov?  
Hvad gør NST i forhold til løse hunde?  
Der laves kampagner, ofte først med pressedækning. Efterføl-
gende indgives politianmeldelse hvis hunde ikke tages i snor. 
Desuden forsøges dialog med hundeejere, og info om hvor der 
er hundeskov. 
 
Enighed om, at det er et stort problem med de mange løse 
hunde, både for publikum og dyr. 
 

4. Blå støttepunkter 
 
Der har generelt i alle kommuner været udfordringer med at 
finde lodsejere, som har været interesseret i projektet. De stør-
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Side 3 af 5 ste bekymringer, er den forstyrrelse, som en shelter vil medfø-
rer, samt de omkostninger der vil være til drift. Det har desuden 
været en udfordring, at få godkendt flere lokaliteter 
i Kystdirektoratet. 
I Kerteminde Kommune er det muligt at opstille shelters ved 
Langø og ved Kølstrup, som det ser ud nu. 
Kan der både være bigård og shelters ved ridebanen i Drig-
strup. 
 
Kan der gives dispensation til at shelterne kan ligge længere 
inde i landet? I forbindelse med projektet? 
Hvis der er interesserede lodsejere kan Martin kontaktes på 
mks@kerteminde.dk  (redegørelse til næste møde) 
 
Flydende shelters? Er det noget at arbejde videre med. 

 
5. Vandløb. 

- Restaurering i 2019, ønsker til 2020? 
I 2019 er der udlagt træstammer i Geels Å ml Østergårdsvej og 
spejderhytten. 
Der var meget få større fisk ved tidligere elfiskeri – hvorfor? Tid-
ligere var der masser af fisk. Odder? Mink, skarv, mangel på 
skjul eller andet? 
 

- Vandråd. 
Der pågår arbejde i vandrådene nu , opgaven er at finde  
109 km og 16 spærringer i Odense Fjord oplandet. 
38 km og 4 spærringer i Storebælt oplandet. 
Processen er lagt op til at foregå som i 2014 og efter samme 
principper 
 

6. Naturgruppen. 
- Bemanding.  

Fra starten af marts vil der være tilknyttet 2 seniorjobbere, det 
vil være muligt at lave mindre projekter, som tidligere ikke kun-
ne gennemføres på grund af manglende arbejdskraft. Disse to 
må ikke udføre arbejde der ellers ville være lavet og betalt. 
 
Sybergland var et oplagt område – bekæmpe tagrør, se pænt 
ud og få området til at fungere mm. 
 
Kløverstierne kunne også bruge lidt hjælp. 
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Side 4 af 5 1 april forventes det, at der starter en praktisk medarbejder og 
omkring sommerferien en elev. 
 

- Mulige projekter LIFE, vådområder og vandplan. 
Der er mange projekter i gang på nuværende tidspunkt. 
Forundersøgelse af 1 vådområde  
Realisering af 1 hydrologiprojekt 
Realisering af 1 vandplanprojekt 
Realisering af 5 vådområdeprojekter 
Deltagelse i LIFE Better Bird LIFE 
Muligt opstart af Life biodiversitetsprojekt. 
 

- Vildtkamera. 
Der er igangsat indkøb af to kameraer, et til Sybergland og et til 
Urup Dam. Billeder sendes til medarbejder i kommunen der 
sender videres til jagtforeningen.  
Hvis der findes mårhund skal de som udgangspunkt fanges i 
fælder. 
Indsatsen sker i samarbejde med Drigstrup Jagtforening. 
 
NST vil i nær fremtid sætte kameraer på nogle af deres arealer 
som led i bekæmpelse af mårhund. Der vil blive skiltet med det i 
området, ligesom billeder vil blive sendt samtidigt til både NST 
og den frivillige jæger, som er tilknyttet det enkelte vildtkamera.. 
Der er frygt for at problemet bliver helt umuligt at regulere, hvis 
ikke snart der bliver sat hårdt ind. Jægerforeningen finder sags-
gangen meget omstændig i kommunen. 
 
 
 

7. Eventuelt. 
Visit Kerteminde  
Laver en årlig fiskekonkurrence i samarbejde med DSF, afhol-
des i oktober 2020 for at vise den nære natur. Specielt sigtes 
på børnefamilier. Interesserede er velkomne, 
 
VisitKerteminde ønsker at arbejde på at gøre Kerteminde 
Kommune til en stærk aktør indenfor cykelturismen. I samar-
bejde med Destination Fyn, arbejdes der med udvalgte lokale 
erhvervsaktører om konceptet ”Bike Friends”. Det er tanken, at 
få endnu flere samarbejdspartnere med i projektet, hvorfor invi-
tationen hermed blev givet videre til medlemmerne af Grønt 
Råd 
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Side 5 af 5 BNBO – kunne Kerteminde Kommune komme til næste møde 
og informere? 
 
 
Doodle om næste møde, mødet skal afholdes i maj. Evt ude, 
Sybergland eller maritime haver? 
 
 

Print to PDF without this message by purchasing novaPDF (http://www.novapdf.com/)

http://www.kerteminde.dk
http://www.novapdf.com/
http://www.novapdf.com/

